
 

 

 

Republjika e Kosovës 

Republjika Kosovo-Republjic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština – Assembljy 

VI Saziv 

Proljećno zasedanje 

 

Komisija za obrazovanje, nauku, tehnologiju, kulturu, omladinu, sport, novatorstvo, i preduzetništvo 

 

Sednica br. 19 

Priština,  15. 5. 2018. godine, u 12:00 časova  

Zgrada Skupštine, sala N -303 

 

                                                              Z A P I S N I K  
                                             

Sednici su prisustvovali: predsednik komisije Ismajl Kurteši, i članovi: Teuta Hadžiu, Mufera 

Šinik,Valentina Bunjaku Redžepi, Fidan Rekaliu, Nezir Čočaj, Abdyl Saljihu, Adem 

Mikulovci, i Albulena Balaj Halimaj  

Odsustvovali su: Arbërie Nagavci i Verica Čeranić,.   

 

Ostali učesnici: Defrim Gaši – MONT, i predstavnici medija. 

  

Komisijsko pomoćno osoblje:  Ljulje Ymeri, i Šaip Godžuli  

Sednici je predsedavao predsednik komisije Ismajl Kurteši 

Za sednicu je predložen i usvojen sljedeći 

 

Dnevni  red 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice od 04. 5. 20118. godine.; 

3. Razmatranje N/zakona o inspektoratu obrazovanja u Republici Kosovo, br. 06/LJ-

046; 

4. Razmatranje N/zakona o naučnom novatorstvu i prenošenju saznanja i tehnologije,  

br. 06/LJ-049; 

5. Razno. 

 

Predsedavajuća je konstatovao da su ispunjeni uslovi za početak sednice i predloženim 

dnevnim redom otvorila sednicu.   



1. Usvajanje dnevnog reda 

Dnevni red je usvojen uz predloženu izmenu predsedavajućeg da se tačke 2 i 4 dnevnog reda 

skinu sa današnje sednice.   

 

2. Razmatranje N/zakona o inspektoratu obrazovanja u Republici Kosovo, br. 06/LJ-046 

Ismajl Kurteši  kazao je da je N/zakona o inspektoratu obrazovanja u poslednjoj fazi  ali 

posteje neke dileme oko „Zlatnog panela“, status Inspektorata, utvrđivanja sankcija, te status 

radnika inspektorata, (civilni ili stručni službenici). Međutim kazao on važno je da se 

komisija opredeli oko zakonske pozicije i statusa inspektorata, odnosno da ostane u okviru 

MONT-a ili bude nezavisna agencija.    

Dëfrim Gaši kazao je da je stav MONT-a i njegov stav da Inspektorat treba da funkcioniše u 

okviru ministarstva, jer je glavni stub MONT-a i jedini je mehanizam putem kojeg 

ministarstvo pristupi školstvu. Po pitanju člana 21 o novčanim kaznama za prekršaje, on je 

rekao da su izvršene potrebne izmene, a po pitanju „Zlatnog panela“, rekao je da se isti 

predviđa kao jedna komisija koja će se baviti predstavkama, žalbama, te razmatranjem raznih 

planova vezanim za proces evaluacije i performansije nastavnika, dok dilema oko statusa 

radni ka Inspektorata, on je kazao da se inspektori moraju tretirati kao civilni službenici.   

Nezir Čočaj kazao je da “Zlatni panel“  mora postojati kao što je u N/zakona jer ne nužan za 

ocenjivanje nastavnika i njihovog rada. Međutim status inspektorata on je bio mišljenja da on 

bude Agencija a ne u okviru MONT-a. Budući da direktor inspektorata ima trajni mandat, 

istog ne može niko smeniti dok se ne izmeni Zakon o civilnoj službi, te je potrebno da ga 

imenuje vlada  a ne neki mehanizam koji bi bio pod političkim uticajem.  

Mufera Šinik predložila je da se podstavu 1.14 člana 3, N/zakona, kod nadzora kontrole i 

ocenjivanja kvaliteta obrazovanja na svim nivoima, doda rečenica:  ”na čijim jezicima se 

izvodi nastava na Kosovu”, sa obrazloženjem da ako inspektor ne poznaje jezik nastavnika 

zajednica ne može shvatiti funkcionisanje nastave.   

Teuta Hadžiu izrazila je zabrinutost deficita kadrova kod predmetnih inspektora, a što se tiče 

statusa inspektorata, ona je izrazila dilemu da Inspektorat može jačati kao nezavisna agencija 

kao i dali će biti odbora i ko će ga izabrati. Ona je na kraju rekla da je potrebno udvostručiti 

broj inspektora da bi se obavilo kvalitetnije ocenjivanje i da se reši problem broja inspektora 

za školske predmete. 

Fidan Rekaliu kazao je da Inspektorat mora funkcionisati u okviru MONT-a naročito s 

obzirom na značaj i obaveze Ministarstva obrazovanja u zemlji. 

Albulena Balaj kazala je da Inspektorat mora funkcionisati u okviru MONT-a je njegovim 

osamostaljivanjem ukida se deo odgovornosti MONT-u, a zna se da Ministarstvo izrađuje 

obrazovne politike, ali ne može garantovati kvalitet obrazovanja bez odgovarajuće inspekcije 

odnosno inspektorata kao organa u okviru MONT-a.  



Ismajl Kurteši izrazio je njeghove dileme oko obeju opcijafunkcionisanja Inspektorata, jer je 

kazao on praksa dokazala da Agencije ne ispunjavaju njihove zadatke i obaveze valjano, s 

druge strane i kao organ MONT-a, opet ne poboljšava kvalitet, te prema tome, mora se iznaći 

nekakav modul, primera radi da Inspektorat bude deo ministarstva, ali da isti izveštava i 

drugom - vladi ili Skupštini. On se takođe nije složio trajnim mandatom direktora 

Inspektorata, te je pored toga zatražio predlaganje privremenog amandmana u N/zakona kako 

bi se testirali svi ljudi u Inspektoratu od direktora nadalje, i uvidelo se da li ispunjavaju 

uslove i potrebne kriterije, a da se za to formira jedna stručna komisija, od ministarstva ili 

drugog nekog organa.    

Dëfrim Gaši kazao je da Ako Inspektorat bude kao centralni organ onda je više kao 

departman nego kao agencija i izvestio bi neposredno ministru, a ne Generalnom sekretaru, 

te prema tome i važeća uredba do pravo daje Inspektoratu da bude kao centralni organ, a što 

se tiče zahteva i objašnjenja koleginice oko pitanja jezika zajednica, ta formula se već 

primenjuje i Prizrenu i da su tamo postavljeni inspektori turske zajednice, kao i Bošnjačke 

zajednice.     

Mufera Šinik kazala je da ništa više ne traži od onoga što zakon garantuje te je izrazila nadu 

da će i komisija podržati inkorporisanje tog amandmana u N/zakona, ili će se to tražiti preko 

Ustavnog suda. Ona je dodala da se ništa ne gubi ako se tu dodaje ta rečenica.    

Nakon iscrpne diskusije o Inspektoratu, predsedavajući je dao na glasanje predlog da 

Inspektorat ostane kao što jeste u Tekstu N/zakona, ili da se Isti osamostali kao agencija.  

Nakon glasanja, predsedavajući je konstatovao da jer komisija sa 6 glasova „za“, i  2 glasova 

„protiv“, odlučila da Inspektorat obrazovanja ostane u okviru MONT-a, kao u tekstu 

N/zakona. 

Komisija je nakon toka nastavila sa razmatranje članova Nacrta zakona o inspektoratu 

obrazovanja pojedinačno, i nakon razmatranja i amandmandovanja, članovi komisije složili 

su se da se na narednoj sednici razmatra i pitanje utvrđivanja novčanih kazni, i da se 

amandmani dostavljaju stalnim komisijama.   

 

 

3. Razno. 

 

 
Sednica komisije završena je u 14:45 časova. 

Zapisnik je sastavilo komisijsko pomoćno osoblje    

 

 

 

                                                                                                                   Predsednik komisije 

                                                                                                                       Ismajl Kurteši 

                                                     __________________ 


